

Europe Needs Two Trillion Dollars to Abandon Fossil Fuels

Europe can abandon fossil fuels and establish a self-sustaining energy sector by spending nearly 2 trillion euros (\$2.1 trillion) on solar, wind, and other renewables by 2040, a new study shows.

According to the study, released by the Potsdam Institute for Climate Impact Research, the continent needs annual investments of 140 billion euros until 2030 and then 100 billion per year in the decade following to achieve this. While the bulk of this will need to be channeled to the expansion of onshore wind farms, solar, hydrogen, and geothermal resources will serve as additional pillars of a strategy that will help generate Europe's electricity needs exclusively from renewable energy sources by 2030.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أوروبا بحاجة لتريليون دولار للتخلي عن الوقود الأحفوري

أظهرت دراسة جديدة أن أوروبا يمكنها التخلي عن الوقود الأحفوري وتأسيس قطاع طاقة مستدام ذاتيا من خلال إنفاق نحو تربيون يورو (2.1 تربيون دولار) على الطاقة الشمسية وطاقة الرياح ومصادر الطاقة المتجددة الأخرى بحلول 2040.

ووفق الدراسة، الصادرة عن معهد بوتسدام لأبحاث تأثير المناخ، تحتاج القارة إلى استثمارات سنوية بقيمة 140 مليار يورو حتى 2030 ثم 100 مليار سنويا في العقد التالي لتحقيق ذلك. وبينما ستكون هناك حاجة لتوجيه الجزء الأكبر

من هذا المبلغ للتوسع في مزارع طاقة الرياح على البر، فإن موارد الطاقة الشمسية والهيدروجين والطاقة الحرارية الجوفية ستكون بمثابة ركائز إضافية لاستراتيجية من شأنها المساعدة في توليد احتياجات أوروبا من الكهرباء حصريا من مصادر طاقة متجددة بحلول عام 2030.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

"UNCTAD" Warns Of Global Catastrophe Due To Central Bank Policies

UNCTAD, the economic arm of the United Nations, has warned that central banks risk pushing the struggling global economy into a full-blown recession unless they ease inflation targets of 2 percent and adopt a more pro-growth stance.

Sharp increases in interest rates from major central banks since 2021 have increased inequality and cut investment, but they have proven to be a fatal weapon to fight inflation.

The annual report by the Geneva-based United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD) showed that global growth is expected to slow from 3 percent in 2022 to 2.4 percent in 2023, with little sign of a recovery next year.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



"أونكتاد" تحذر من كارثة عالمية بسبب سياسات البنوك المركزية

حذرت "أونكتاد" الذراع الاقتصادية للأمم المتحدة من أن البنوك المركزية تخاطر بدفع الاقتصاد العالمي المتعثر إلى ركود كامل ما لم تخفف أهداف التضخم البالغة 2 في المئة وتتبنى موقفاً أكثر دعماً للنمو.

وبحسب الأمم المتحدة فقد أدت الزيادات الحادة في أسعار الفائدة من البنوك المركزية الكبرى منذ عام 2021 إلى زيادة عدم المساواة وخفض الاستثمار، لكنها أثبتت أنها سلاح فادح لمكافحة التضخم.

وأظهر التقرير السنوي الصادر عن مؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية (أونكتاد) ومقره جنيف، أن النمو العالمي من المتوقع أن يتباطأ من 3 في المئة عام 2022 إلى 2.4 في المئة عام 2023، مع عدم وجود مؤشرات تذكر على انتعاش العام المقبل.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

"McKinsey": Saudi Arabia Will Spend More Than \$175 Billion on Major Projects In 2024

The consulting firm "McKinsey & Co." expected Saudi Arabia to double its spending on industrial projects and major projects by more than 3 times to exceed \$ 175 billion annually starting next year.

McKinsey revealed that the existing projects include NEOM and Red Sea resorts, with a total value of \$ 1.3 trillion, while the Kingdom's spending on projects is expected to increase by \$ 180 billion annually in 2026 and 2027. Saudi Crown Prince Mohammed bin Salman confirmed in his recent interview with Fox News that the Saudi non-oil economy this year will be one of the fastest in the G20.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



"هاكنزي": السعودية ستنفق أكثر من 175 مليار دولار على المشاريع الكبرى في 2024

توقعت شركة الاستشارات "McKinsey & Co"، أن تقوم السعودية بمضاعفة إنفاقها على المشاريع الصناعية والمشاريع الكبرى بأكثر من 3 مرات لتتجاوز 175 مليار دولار سنويا بدءا من العام المقبل.

وكشفت "هاكنزي"، عن أن المشاريع القائمة تضم "نيوم" ومنتجات البحر الأحمر والبالغ قيمتها الإجمالية 1.3 تربيون دولار، فيما من المتوقع أن يرتفع إنفاق المملكة على المشاريع 180 مليار دولار سنويا في 2026 و2027.

وكان أكد ولي العهد السعودي، الأمير محمد بن سلمان، في مقابلته الأخيرة مع قناة "فوكس نيوز" الأميركية، أن الاقتصاد السعودي غير النفطى هذا العام سيكون من الأسرع في مجموعة الـ 20.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

Egypt Needs \$ 100 Billion to Repay Foreign Debt over the Next 5 Years

The Egyptian government needs to repay about \$100 billion in hard currency debt over the next five years. The government currently spends more than 40 percent of its revenues on debt service, while financing needs for the fiscal year 2023-2024 are about \$24 billion, according to official data. Egypt's expected economic growth is 3.8 percent this year, one of the highest in the Middle East and North Africa. Egypt paid \$52 billion in dues in the fiscal years 2021-2022 and 2022-2023, even though it witnessed major challenges at the global level. Egypt paid \$25 billion during the current year without exacerbating the dollar problem, and no major crisis occurred in the scientific sense, therefore, the risk is not high, but it exists. Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



مصر تحتاج 100 مليار دولار لسداد ديون خارجية خلال 5 سنوات القادمة

تحتاج الحكومة المصرية إلى سداد نحو 100 مليار دولار من الديون بالعملة الصعبة على مدى السنوات الخمس المقبلة. وتنفق الحكومة حالياً أكثر من 40 في المئة من إيراداتها على خدمة الدين فيما تبلغ احتياجات التمويل للسنة المالية 2023-2024 نحو 24 مليار دولار وفق بيانات رسمية. يشار إلى أن النمو الاقتصادي المتوقع لمصر 3.8 في المئة العام الحالي، وهو من أعلى المعدلات في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا. وسددت مصر 52 مليار دولار مستحقات عليها في العامين الماليين 2021-2022 و-2022-2023 رغم أنها شهدت تحديات كبرى على المستوى العالمي. في حين سددت مصر خلال العام الجاري 25 مليار دولار بدون تفاقم مشكلة الدولار، ولم تحدث أزمة كبيرة بالمعنى العلمي لها وبالتالي المخاطرة ليست عالية لكنها موجودة. المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

A Shocking Prediction.. Artificial Intelligence Will Outperform The "Human" by 10 Times!

"SoftBank" CEO Masa Yoshison revealed that general artificial intelligence will outperform human intelligence in almost all fields within ten years.

Speaking at a conference of investment companies in the technology sector, Son explained, "It is wrong to say that artificial intelligence will not surpass humans, artificial intelligence now develops itself and analyzes and learns just like a human."

Son criticized Japan, saying: "Much has been missed by the development in the internet sector, and the wave of artificial intelligence cannot be left behind either. More than 70% of companies in Japan either ban or consider banning the use of AI".

Expected investment in artificial intelligence is estimated at \$200 billion by 2025.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



توقع صادر.. الذكاء الاصطناعي سيتفوق على "البشري" 10 مرات!

كشف الرئيس التنفيذي لـ "SoftBank" ماسا يوشي سون، عن أن الذكاء الاصطناعي العام، سيتفوق بعشر مرات على الذكاء البشري، في جميع المجالات تقريباً خلال عشر سنوات. وأوضح سون، أثناء حديثه في مؤتمر لشركات الاستثمار في قطاع التكنولوجيا، أنه "من الخطأ القول إن الذكاء الاصطناعي لن يتفوق على البشر، الذكاء الاصطناعي الآن يطور نفسه بنفسه ويحل ويتعلم مثل الإنسان تماماً". وانتقد سون اليابان، قائلاً: "إن الكثير قد فاتها من التطور في قطاع الإنترنت، ولا يمكن التخلف عن موجة الذكاء الاصطناعي كذلك. حيث أكثر من 70% من الشركات في اليابان إما تحظر أو تفكر في حظر استخدام الذكاء الاصطناعي". تجدر الإشارة إلى أن الاستثمار المتوقع في مجال الذكاء الاصطناعي يقدر بنحو 200 مليار دولار بحلول عام 2025. المصدر (موقع العربية. نت، بتصرف)

Gold Is Heading To End Longest Losing Streak in 7 Years

Gold rose on Thursday, Oct. 5, heading to end an eight-session losing streak, the longest since 2016, as U.S. Treasury yields and the dollar fell from their last highs.

Spot gold rose 0.3 percent to \$1,826.49 an ounce, trying to recover from its weakest level since March. U.S. gold futures rose 0.3 percent to \$1,840.90.

Although there is an attempt to stabilize gold prices during today's session, there is not much conviction in the change in price direction so far.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



الذهب يتجه لإنهاء أطول سلسلة خسائر في 7 سنوات

ارتفع الذهب اليوم الخميس 5 أكتوبر تشرين الأول متجهًا لإنهاء سلسلة خسائر استمرت ثماني جلسات، وهي الأطول منذ عام 2016، وسط تراجع عوائد سندات الخزنة الأميركية والدولار عن المستويات المرتفعة التي سجلها في الفترة الماضية. وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.3 في المئة إلى 1826.49 دولار للأونصة، في محاولة للتعافي من أضعف مستوى له منذ مارس (آذار). وزادت العقود الآجلة الأميركية للذهب 0.3 في المئة إلى 1840.90 دولار. وعلى الرغم من وجود محاولة لاستقرار أسعار الذهب خلال جلسة اليوم، فإنه لا توجد قناعة كبيرة بتغيير اتجاه الأسعار حتى الآن. المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرف)

ليبيا: 17.5 مليار دولار إيرادات في 9 أشهر

أظهرت بيانات مصرف ليبيا المركزي، بلوغ قيمة الإيرادات 86.4 مليار دينار (نحو 17.56 مليار دولار) خلال الأشهر التسعة من العام 2023، بينما بلغت النفقات خلال نفس الفترة 76.8 مليار دينار (15.6 مليار دولار).

ووفق المركزي بلغت إيرادات مبيعات النفط 67.1 مليار دينار، وإيراد الاتارات النفطية للعام الحالي والسنوات السابقة نحو 17.6 مليار دينار، والضرائب 481 مليون دينار والجمارك 225 مليون دينار، والاتصالات 352 مليوناً، وبيع المحروقات بالسوق المحلية 120 مليوناً، وإيرادات أخرى 485 مليوناً.

وتوزعت النفقات على: الرواتب 38.8 مليار دينار، والتفقات التسييرية 6.4 مليارات دينار، والتنمية 3 مليارات دينار والدعم 15.4 مليار دينار، و8.7 مليارات دينار ترتيبات مالية استثنائية للمؤسسة الوطنية للنفط و4.5 للشركة العامة للكهرباء.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصريف)

انخفاض فائض الميزان التجاري القطري 41 في المئة

انخفض فائض الميزان التجاري السلعي لدولة قطر، الذي يمثل الفرق بين إجمالي الصادرات والواردات، خلال شهر أغسطس/ آب الماضي 41 في المئة إلى 21.4 مليار ريال (5.87 مليارات دولار)، مقارنة بالفترة ذاتها من العام 2022، فيما ارتفع 8.7 في المئة قياساً مع يوليو/ تموز الماضي.

وأظهرت بيانات جهاز التخطيط والإحصاء القطري، انخفاض إجمالي الصادرات القطرية، التي تشمل الصادرات ذات المنشأ المحلي وإعادة التصدير، 32.9 في المئة إلى نحو 31.4 مليار ريال على أساس سنوي، فيما ارتفعت 8 في المئة على أساس شهري.

كما انخفضت قيمة الواردات السلعية 4.8 في المئة لتصل إلى نحو 10.1 مليارات ريال قياساً بشهر أغسطس 2022، وقفزت 6.6 في المئة مقارنة بشهر يوليو/ تموز الفائت.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصريف)

فيزا تدخل مضمار الذكاء الاصطناعي التوليدي

تخطط شركة فيزا للخدمات المدفوعات لدخول مجال الذكاء الاصطناعي التوليدي في الفترة المقبلة، لتنضم إلى موجة الشركات التي تتنافس على اعتماد هذه التكنولوجيا المتقدمة والمثيرة للجدل. وأزاحت الشركة الستار عن خطة لضخ حوالي 100 مليون دولار في شركات تركز على الذكاء الاصطناعي التوليدي.

وأعلنت "فيزا"، التي تصف نفسها باسم "رائدة استخدام الذكاء الاصطناعي" في المدفوعات العالمية منذ 1993، أنها تستهدف المشاريع القادرة على تشكيل طريقة إدارة التجارة مستقبلاً.

ونوه ديفيد رولف، الرئيس التنفيذي لشركة فيزا فينتشرز ذراع الاستثمار التابعة لفيزا، إلى أننا "متحمسون لزيادة تركيزنا على الاستثمار في بعض الشركات الناشئة المدعومة من المشاريع الأكثر ابتكاراً وثرية عبر مجالات الذكاء الاصطناعي والتجارة والمدفوعات".

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصريف)

Libya: \$17.5 Billion in Revenue in 9 Months

Data from the Central Bank of Libya showed that the value of revenues reached 86.4 billion dinars (about 17.56 billion dollars) during the nine months of 2023, while expenditures during the same period amounted to 76.8 billion dinars (15.6 billion dollars).

According to the Central Bank, oil sales revenues amounted to 67.1 billion dinars, oil royalty revenues for the current year and previous years about 17.6 billion dinars, taxes 481 million dinars, customs 225 million dinars, telecommunications 352 million, the sale of fuel in the local market 120 million, and other revenues 485 million.

The expenditures were distributed on: salaries 38.8 billion dinars, administrative expenses 6.4 billion dinars, development 3 billion dinars and support 15.4 billion dinars, 8.7 billion dinars exceptional financial arrangements for the National Oil Corporation, and 4.5 dinars for the General Electricity Company.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

Qatar's Trade Balance Surplus is Down by 41 Percent

Qatar's merchandise trade balance surplus, which represents the difference between total exports and imports, decreased during August by 41 percent to 21.4 billion riyals (\$5.87 billion) compared to the same period in 2022, while it increased by 8.7 percent compared to July.

Data from the Qatar Planning and Statistics Authority showed that Qatar's total exports, which include exports of local origin and re-exports, fell 32.9 percent to about 31.4 billion riyals on an annual basis, while it rose 8 percent on a monthly basis.

The value of merchandise imports also decreased by 4.8 percent to reach about 10.1 billion riyals compared to August 2022 and jumped 6.6 percent compared to last July.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

Visa Enters the Field of Generative Artificial Intelligence

Visa Payments Services plans to enter the field of generative artificial intelligence in the coming period, joining the wave of companies competing to adopt this advanced and controversial technology. The company unveiled a plan to inject about \$100 million into companies focused on generative artificial intelligence.

Visa, which has described itself as a "pioneer of the use of artificial intelligence" in global payments since 1993, announced that it is targeting projects capable of shaping the way trade is managed in the future.

David Rolfe, CEO of Visa's investment arm, Visa Ventures, said: "We are excited to increase our focus on investing in some of the startups backed by the most innovative and revolutionary projects across AI, commerce, and payments."

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



■ Moroccan Tourism Gains are Strengthening, Ignoring the Repercussions of the Earthquake

The Moroccan Ministry of Tourism revealed that the number of tourists during the first eight months of 2023 increased by 49 percent year-on-year, reaching about 10.2 million visitors.

According to the Ministry, tourism revenues, which are an important source of hard currency, amounted to 71.4 billion dirhams (\$7.1 billion), recording an exceptional growth of 33 percent in an annual comparison.

The Minister of Tourism, Fatima Zahraa Ammor, confirmed that "the results reflect the strong attractiveness of the country's tourist destination and the effectiveness of the proactive measures we have taken in the field of air transport and promotion, as well as with tour operators in key markets." She considered that, "Despite the post-earthquake challenges, we are optimistic about the sector's prospects for the remainder of the year. We are working closely with professionals in order to continue the strong development and growth that the sector is experiencing."

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ وكاسب السياحة المغربية تتعزز متجاهلة تداعيات الزلزال

كشفت وزارة السياحة المغربية عن ارتفاع عدد السياح خلال الأشهر الثمانية الأولى من 2023 بنسبة 49 في المئة على أساس سنوي، ليبلغ نحو 10.2 مليون زائر.

وبحسب الوزارة بلغت مداخيل السياحة التي تعد مصدرا مهما للعملة الصعبة 71.4 مليار درهم (7.1 مليار دولار)، مسجلة نموا استثنائيا بنسبة 33 في المئة بمقارنة سنوية.

وأكدت وزيرة السياحة فاطمة الزهراء عمور أنّ "النتائج تعكس الجاذبية القوية التي تشهدها وجهة البلاد السياحية وفعالية التدابير الاستباقية التي اتخذناها في مجال النقل الجوي والترويج، وكذلك مع منظمي الرحلات السياحية في الأسواق الرئيسية"، معتبرة أنّه "على الرغم من تحديات ما بعد الزلزال، فإننا متفائلون بأفاق القطاع في ما تبقى من السنة. ونحن نعمل بشكل وثيق مع المهنيين من أجل مواصلة التطور والنمو القوي الذي يعرفه القطاع".

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

